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Voorwoord
De afgelopen vier jaar hebben we intensief 
samengewerkt en is deze fractie een hecht team 
geworden. Het waren bijzondere jaren, 
grotendeels tijdens de coronacrisis waardoor we 
veel vanuit huis moesten organiseren. Ik ben dan 
ook ontzettend trots op ons team dat het gelukt 
is de verbinding te leggen en concreet te werken 
aan een duurzaam en sociaal Fryslan.
 
Dit deden we het afgelopen jaar onder andere 
door een deel van de winst uit het windpark 
Fryslân vrij te maken voor het verduurzamen van 
woningen en voor energiecoaches die mensen 
helpen met besparen van energie. Samen met de 
Wetterskipsfractie is er gewerkt aan een 
subsidieregeling die de inwoners met 
funderingsschade in het veenweidegebied helpt 
bij het herstel. Deze gedupeerden komen nu 
eindelijk een stap verder.
 
Het was ook het aanloopjaar richting de 
verkiezingen. Het jaar waarin ik het 

fractievoorzitterschap heb mogen overnemen 
van Hetty en lijsttrekker werd. Ik ben haar enorm 
dankbaar voor haar steun en wijze lessen. Als 
fractie hebben we haar dan ook samen met 
Douwe een sociaaldemocratische onderscheiding 
gegeven, ‘de gouden roos’, als dank voor haar 
inzet.
 
Ik ben ook Anne, Erik, Jan en Jaap enorm 
dankbaar voor het vertrouwen en de vele 
ondersteuning, in het fractiewerk en in de 
campagne. Tot de laatste vergadering hebben zij 
mooie resultaten bereikt voor onze 
inwoners, die jullie in dit verslag kunnen lezen. 
We gaan Anne, Erik, Jan en Hetty ontzettend 
missen maar weten zeker dat we ze op andere 
plekken in de partij weer tegen gaan komen.
 
Ik kijk er naar uit om samen met de nieuwe fractie 
verder te bouwen aan het werk dat met de vorige 
fractie is ingezet. Dit doen we graag samen met 
onze leden en onze inwoners. 

We moeten ‘Oan de Bak’ voor een sociale, 
duurzame leefbare toekomst waarin iedereen 
gezond en gelukkig oud kan worden.

Edou Hamstra
april 2023
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Fractie
Welkom, Willem!
Op 26 oktober is Willem de Graaf uit Harlingen 
geiïnstalleerd als ons commissielid voor de PvdA. 
Eerder is Teun de Jong gestopt als commissielid, 
na zijn benoeming als griffier op Terscherlling.

Hetty Janssen op plaats 3 voor de Eerste Kamer
Ons Statenlid Hetty Janssen is in december 
door de partij voorgedragen voor plaats 3 op de 
conceptkandidatenlijst voor de Eerste Kamer. Deze  
lijst is later definitief vastgesteld door het congres.
Janssen wordt in mei 2023 definitief verkozen. 

Bestuur
Loonkloof in provinciale organisatie
Het verschil in beloning tussen man en vrouw is 
bij de overheid 4%. Dat blijft vaak verborgen, en 
daarom hebben we om een onderzoek gevraagd 
naar een loonkloof binnen de provincie. Uit dit 
onderzoek kwam naar voren dat er sprake is van 
een loonkloof van 4,13 procentpunt is binnen de 
provinciale organisatie. Nu dit is aangetoond, wil de 
PvdA dat de provincie dit zo snel mogelijk aanpakt.

Speciaal traineeprogramma voor statushouders
Wij vinden dat iedereen een kans verdient om zich te 
ontwikkelen. Daarom hebben we geregeld dat er bij 
de provincie een speciaal traineeprogramma voor 
statushouders komt. Door dit traineeprogramma, 
waarbinnen ook aandacht is voor de Nederlandse 
taal en werkcultuur, kunnen statushouders hier een 
bestaan opbouwen. De provincie biedt nu plek aan 
ongeveer acht statushouders.

Hetty Janssen
Woordvoerder

Edou Hamstra
Woordvoerder

Edou Hamstra verkozen als fractievoorzitter
De fractie heeft Edou Hamstra op 31 augustus 
verkozen tot fractievoorzitter. Ze volgt daarmee 
Hetty Janssen op. Hamstra is eerder door de 
leden verkozen als lijstrekker voor de Provinciale 
Statenverkiezingen in maart 2023. Janssen ziet 
Hamstra als een goede opvolger: “Ze is gedreven 
en een echte verbinder. Ik vind haar een prachtig 
boegbeeld van de strijd voor een eerlijker en soci-
aler Fryslân.”
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Minimumuurloon verhoogd naar 14,- euro
De PvdA vindt het belangrijk dat iedereen een goede 
en eerlijke boterham kan verdienen. Daarom willen 
wij dat mensen die voor of namens de provincie 
Fryslân werken minimaal €14,- per uur verdienen. 
Dat bedrag komt overeen met de nieuwe Europese 
richtlijn voor het minimumloon, waarover begin juni 
een akkoord is bereikt. Wat woordvoerder Edou 
Hamstra betreft, moet een minimumuurloon van 
€14,- ook worden opgenomen in de nieuwe cao 
voor provincies. Ze vroeg het provinciale bestuur 
zich daarvoor sterk te maken.

Provincie moet helpen bij extra opvanglocaties
In 2022 was er een groot tekort aan opvangplekken 
voor vluchtelingen, wat zorgde voor een 
opvangcrisis. Samen met D66, GroenLinks, 
ChristenUnie en SP heeft Edou Hamstra vragen 
gesteld over de Friese opvang. ‘De Nederlandse 
overheid en de Europese Unie pleiten altijd voor de 
opvang van vluchtelingen in de regio. Als het om de 
oorlog in Oekraïne gaat, zijn wij de regio’, aldus de 
woordvoerders. De partijen wilden dat de provincie 
gemeenten helpt om in deze uitzonderlijke situatie 
alles op alles zetten om te zoeken naar/creëren 
van extra opvangplekken.

Snel internet
De PvdA wilde in februari weten wanneer de 
ruim 375 overgebleven onrendabele adressen 
in Leeuwarden, Súdwest-Fryslân en Opsterland 
worden aangesloten op snel internet. Voor die 
adressen moest nog een aanbesteding komen. 
‘We willen dat alle onrendabele adressen zo 
snel mogelijk worden aangesloten op glasvezel’, 
reageerde woordvoerder Jan Walrecht. Walrecht 
vroeg ook om een evaluatie.

Arbeidsomstandigheden aanleg breedband
Toen de media berichtte over de slechte arbeids-
omstandigheden van werknemers bij de aanleg 
van breedbandkabels, stelde Jan Walrecht direct 
vragen. ‘De PvdA heeft hier in 2017 al voor 
gewaarschuwd en meerdere keren opgeroepen 
om bij projecten waar de provincie bij betrokken is 
te zorgen dat arbeidsvoorwaarden goed geregeld 

Financiën & Economie
PvdA tegen bezuinigingen op cultuur en natuur
“Wij zien cultuur als een van de fundamenten 
van onze brede welvaart, het draagt voor een 
groot deel bij aan het hoge gelukscijfer dat wij 
in onze provincie geven aan ons leven”, zei Jan 
Walrecht tijdens het begrotingsdebat. Eerder, bij 
de Kadernota, heeft de PvdA samen met het CDA, 
FNP en VVD ervoor gezorgd dat de voorgenomen 
bezuinigingen van het college op cultuur en natuur 
worden doorgeschoven, zodat de nieuwe coalitie 
na de verkiezingen in maart 2023 definitief kan 
besluiten over de voorgestelde bezuinigingen. De 
PvdA is dan vanzelfsprekend tegen.

Jan Walrecht
Woordvoerder
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Terugblik
Januari

Dit kabinet lijkt weinig te geven 
om Groningen. Daarom liepen Edou 
Hamstra en Jaap Stalenburg in 
januari uit solidariteit mee met 
de fakkeltocht in Groningen. 

Edou Hamstra en Jaap Stalenburg
bezochten met Ilja Zonneveld op 
Schiermonnikoog de Kustwacht en 
de burgemeester om het te hebben 
over wat er op het eiland speelt.

Februari
Hetty en Jaap brachten in Brussel  
een bezoek aan 
Europarlementariërs Agnes 
Jongerius en Mohammed Chahim.

Jasper van Doremalen deed tijdens
zijn stage bij de fractie onderzoek
naar het busvervoer. Dat onderzoek
werd binnen de partij goed 
ontvangen!
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Natuur & Landbouw
Geitenstop
Met andere partijen vroegen we om helderheid 
van de gedeputeerde over het bericht uit maart 
dat de minister van landbouw aan Fryslân heeft 
gevraagd om een geitenstop te overwegen. Dat 
komt omdat het onderzoek naar een verhoogde 
kans op longontsteking bij mensen die in de buurt 
wonen van geitenhouderijen nog niet is afgerond. 
Tot die tijd willen wij dat er geen geiten bij komen 
in de provincie. 

Brussel geeft landbouwplan onvoldoende
Hetty Janssen wilde van gedeputeerde Fokkinga 
weten of Nederland haar plannen voor het 
landbouwbeleid gaat vergroenen en verduurzamen,  
toen deze in april niet werden goedgekeurd 
door Brussel. Volgens de Commissie was het 
strategisch landbouwplan van Nederland niet 
compleet en onzorgvuldig. Janssen deed tijdens 

Hetty Janssen
Woordvoerder

het vragenuurtje de oproep om te  kiezen voor een 
landbouwbeleid dat de transitie naar duurzame 
landbouw ondersteunt.

Reactie op stikstofplannen kabinet
In juni presenteerde het kabinet haar plannen om 
de stikstofuitstoot in de landbouw te reduceren. 
Deze plannen veroorzakten veel onrust. De PvdA 
Fryslân gaf in een reactie aan dat zij blij was met 
duidelijke doelen, maar zich ook zorgen maakte 
over het effect van de plannen op de relatie tussen 
provincie en boeren. Wij willen dat provincies de 
ruimte krijgen om het vertrouwen van de boer terug 
te winnen en samen te kijken hoe we de landbouw 
in Fryslân gaan extensiveren. Ook bij de debatten 
in Provinciale Staten over stikstof en natuur 
benadrukte Janssen het belang om snel aan de 
slag te gaan en waarschuwde ze voor de gevolgen 
van onhandige communicatie op de relatie tussen 

de provincie en boeren.

Hittestress in wijken en dorpen 
Door klimaatverandering wordt de bebouwde 
omgeving steeds warmer. Daarom deed Hetty 
Janssen het voorstel om een verbinding te 
leggen tussen de bomen- en bossenstrategie 
van de provincie en de aanpak van gemeenten 
om hun bebouwde omgeving te vergroenen. De 
meerderheid van de Staten vond dat een goed 
idee.

Beschermingsstatus van de wolf
De wolf is terug in Nederland en heeft zich ook in 
onze provincie gevestigd. In Provinciale Staten 
werd in oktober gestemd over een motie waarin 
het college werd gevraagd om bij het Rijk aan te 
dringen om zich in Europa in te zetten voor een 
lagere beschermingsstatus van de wolf. De PvdA 



8

stemde voor deze motie. Woordvoerder Hetty 
Janssen gaf een toelichting: ‘Wij geloven dat 
Fryslân geen geschikt leefgebied is voor de wolf. 
Doordat Fryslân een open landschap heeft waar 
geen grote natuurgebieden zijn en waar veel vee 
in de wei staat, ontbreekt het aan een leefgebied 
waar de wolvenpopulatie zich rustig kan herstellen 
zonder dat dit onrust blijft veroorzaken.’ Zolang de 
wet niet is gewijzigd, moet er volgens de huidige 
wet gehandhaafd worden.

Funderingsschade 
Er zijn veel inwoners in het veenweidegebied die 
in een huis wonen met funderingsschade. De 
PvdA heeft zich er lang sterk voor gemaakt dat 
deze mensen door de overheid geholpen worden. 
Tijdens een debat in december over de aanpak 
van funderingsschade werd eindelijk besloten 
hoe. Hetty Janssen deed tijdens het debat 
samen met GrienLinks en de FNP een voorstel 
voor een subsidieregeling waarmee inwoners 
funderingsschade kunnen herstellen. Dat voorstel 
behaalde een bijna unanieme meerderheid. 
Samen met GrienLinks en SP deed Janssen nog 
met succes het voorstel de eigen bijdrage voor een 
funderingsonderzoek kwijt te schelden wanneer de 
bewoner deze niet kan betalen.

Bij de boer
De agrarische sector staat voor een 
grote uitdaging. De Statenleden heb-
ben daarom veel boerenbedrijven 
bezocht om met boeren te praten 
over de toekomst van hun bedrijf. 
Voor een toekomstbestendige 
landbouw moet er een transitie 
plaatsvinden naar extensiever en 
natuurvriendelijk boeren. 
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Terugblik
MAART

Uit solidariteit werd de 
Oekraïense vlag voor 
het provinciehuis 
gehesen.

Jaap Stalenburg en Bea Bijlsma 
(D66) presenteren hun plan om 
laaggeletterdheid in Fryslân aan 
te pakken. 

Edou mocht bij Editie NL 
vertellen over haar plan om 
iedereen in Fryslân toegang 
te geven tot een fiets.

APRIL

In de escapecaravan van Stichting 
Lezen en Schrijven ervaarde Hetty 
hoe het is om in het dagelijks leven 
moeite te hebben met lezen.

Jaap bezocht in Bakkeveen 
met huisarts Jon Brouwers 
verschillende Bloeizone-
initiatieven, gericht
op een gezonde levensstijl.

In maart waren de gemeente-
raadsverkiezingen, en mocht 
er weer gestemd worden. 
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Duurzaamheid & Milieu
Opheldering regeerakkoord
Tien Statenfracties waaronder de PvdA vroegen 
zich begin dit jaar af: komt er wel of geen vergunning 
voor gaswinning onder de Waddenzee vanuit 
Ternaard? De partijen vonden  de passage uit 
het regeerakkoord over gaswinning niet duidelijk 
genoeg. Tijdens de Statenvergadering spraken de 
Provinciale Staten af dat er namens hen een brief 
wordt verstuurd waarin de minister om opheldering 
wordt gevraagd. 

Niemand in de knel door energietransitie
In het Energieprogramma staat omschreven hoe 
de provincie de komende jaren wil bijdragen aan de 
energietransitie. Erik de Groot vroeg in het debat 
erover aandacht voor mensen die financieël in de 
knel komen: ‘De rekening van de energietransitie 
mag niet worden neergelegd bij mensen met een 
kleine beurs.’ Hij deed met succes het voorstel om  

Erik de Groot
Woordvoerder

in overleg met gemeenten prioriteit te geven aan 
het verduurzamen sociale huurwoningen. Hij vroeg 
het college ook om snel aan de slag te gaan met 
projecten rondom waterstof, aquathermie en groen 
gas. 

Verplichte warmtepomp 
Het kabinet streeft ernaar om vanaf 2026 alle 
woningen van een warmtepomp te voorzien wanneer 
de cv-ketel het begeeft. Het kabinetsvoorstel heeft 
mogelijk gevolgen voor de Friese arbeidsmarkt 
en de energietransitie. Voor de uitvoering is het 
belangrijk dat er voldoende vakmensen zijn en dat 
een warmtepomp voor iedereen betaalbaar is. De 
Groot wilde van het provinciebestuur weten welke 
rol zij daarbij gaan spelen. 

Drukte op het energienetwerk
Op steeds meer plekken in Nederland is geen ruimte 

meer voor bedrijven die een nieuwe of zwaardere 
aansluiting willen op het hoogspanningsnet. 
Woordvoerder Erik de Groot wilde van de 
gedeputeerde weten hoe groot het risico is dat 
zoiets in Fryslân kan gebeuren. Doordat we steeds 
meer stroom gebruiken, wordt het net drukker. 
De Groot wilde weten hoe de provincie daarmee 
omgaat.

Versnellen van aanpak tegen energiearmoede
Steeds meer mensen krijgen te maken krijgen 
met energiearmoede. De fracties van PvdA, CDA, 
FNP, D66, SP en PvdD willen dat de aanpak tegen 
energiearmoede wordt versneld en kwamen in 
september met enkele voorstellen. De partijen 
willen €300.000,- vrijmaken zodat energiecoaches 
meer mensen kunnen helpen met het treffen van 
energiebesparende maatregelen. De partijen 
willen daarnaast dat de Energiebank Fryslân voor 
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december operationeel is.  Op dit moment weet 45% 
van de inwoners in Fryslân dat er energiecoaches 
actief zijn, met een PR-campagne willen de partijen  
voor meer bekendheid zorgen. Al deze voorstellen 
haalden het.

Gaswinning Noordzee
Erik de Groot en Jaap Stalenburg stelden 
schriftelijke vragen over de plannen van Duitsland 
om gas te winnen uit de Noordzee ten noorden van 
Schiermonnikoog en het Duitse eiland Borkum. 
‘Wij denken niet dat boren zo dicht bij de wadden 
zonder risico is. Beide waddengemeenten zijn 
tegen.’

Winst windpark naar verduurzamen woningen
De provincie Fryslân incasseert door de gestegen 
energieprijs een miljoenenwinst als aandeelhouder 
van Windpark Fryslân. Vanwege de gigantische 
meeropbrengst wil de PvdA iets doen om bij te 
dragen aan de verduurzaming in de provincie. 
Daarom heeft Jaap Stalenburg er via een motie 
voor gezorgd dat een deel van de winst wordt 
gebruikt voor het verduurzamen van woningen.

Sport, onderwijs en toerisme

De provincie waar iedereen mee kan doen 
Meer dan 1 op de 8 Friezen hebben moeite met 
lezen, schrijven en rekenen. Gezond leven, grip 
op geldzaken en het lezen van de bijsluiter is 
voor hen lastig. Zij lopen het risico om uitgesloten 
te worden van de samenleving. Dat mag niet 
gebeuren. Daarom hebben we samen met D66 
een plan geschreven om laaggeletterdheid aan 
te pakken. We willen dat de provincie samen 
met gemeenten en de arbeidsmarktregio Fryslân 
gaat samenwerken bij het indienen van Europese 
en nationale subsidieaanvragen. Met dit extra 
geld kunnen meer mensen werken aan betere 
basisvaardigheden, zoals leren lezen, schrijven, 
rekenen en computeren.

Onderzoek naar witwassen in vakantieparken
Jaap Stalenburg wilde van het provinciale 
bestuur weten of Friese vakantieparken door de 

Jaap Stalenburg
Woordvoerder

georganiseerde misdaad worden gebruikt om 
geld wit te wassen. Dat kan op relatief simpele 
wijze, bleek uit onderzoek in Oost-Nederland. Hij 
wilde weten of dit ook in Fryslân is onderzocht. 
Zo niet, dan moet dat gebeuren. ‘De provincie 
kan gemeenten helpen bij het aanpakken van 
ondermijning’, reageerde Stalenburg. 

Houding Liander bij aanleg accu voor Thialf
Thialf en Liander onderzoeken of de energie die 
wordt opgewekt door de zonnepanelen op het 
dak kan worden opgeslagen in een accu om de 
omgeving van energie te voorzien. Jaap Stalenburg 
kreeg echter signalen dat Liander niet mee wilde 
werken aan de technische mogelijkheden van 
deze vernieuwende manier van energietransport. 
Hij wilde van Gedeputeerde Staten weten of deze 
signalen kloppen. En zo ja, of de provincie dan 
wilde bemiddelen.
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Terugblik
MEI

Reshma Roopram gaf in 
Kunstencentrum Atrium 
in Sneek de 1 mei lezing.

Het initiatiefvoorstel van PvdA 
en D66 voor een provincie waar 
iedereen mee kan doen werd 
in mei besproken in Provinciale 
Staten en behaalde daar een 
ruime meerderheid.

In juni bezocht Jan Walrecht 
stakende buschauffeurs in 
Heerenveen om hen een hart 
onder de riem te steken.

JUNI

Tijdens de ledenvergadering op 
1 mei werd Edou Hamstra
verkozen tot lijsttrekker voor de 
Provinciale Statenverkiezingen
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Verkeer & Vervoer
Onderzoek naar aantrekkelijkheid ov
De bus wordt veel vaker gebruikt door mensen uit 
grote dorpen met een vaste verbinding, dan door 
mensen uit de kleinste dorpen. En gebruikers van 
de Opstapper zijn minder tevreden over het ov dan 
gebruikers van een lijnbus of snelbus. Dat bleek uit 
het onderzoek van student bestuurskunde Jasper 
van Doremalen, die daarmee de Leeuwarder 
Courant haalde. Hij onderzocht tijdens zijn stage 
bij onze Statenfractie de mening van mensen 
over het busvervoer. Op basis van zijn resultaten 
wilde de PvdA van de gedeputeerde weten welke 
mogelijkheden er zijn om het ov aantrekkelijker te 
maken.

Iedereen in Fryslân toegang tot een fiets
81% van de Friezen hebben één of meerdere 
fietsen in het huishouden. Dat klinkt als een mooi 
aantal, maar dat betekent toch dat bijna 20% van 

Edou Hamstra
Woordvoerder

de inwoners geen toegang heeft tot de fiets. De 
provincie Fryslân gaat door een motie van Edou 
Hamstra nu samenwerken met gemeenten om het 
voor elkaar te krijgen dat voor iedereen in Fryslân 
een fiets beschikbaar is. Daarbij moet extra gelet 
worden op de betaalbaarheid. 

Basisvoorzieningen moeten bereikbaar blijven
Bussen verdwijnen en minder reizigers maken 
gebruik van het ov. De PvdA heeft daarom samen 
met de FNP, het CDA en de ChristenUnie een 
debat aangevraagd over de toekomst van het ov. 
Met deze partijen deed Edou Hamstra het voorstel 
om voor Fryslân vast te laten leggen hoe je vanuit 
ieder dorp met het ov op tijd bij basisvoorzieningen 
als je werk, dokter en school kunt komen. Een 
ruime meerderheid steunde dit plan. Hamstra vroeg 
tijdens het debat om extra acties die de reiziger 
terug in het ov krijgen.

Geef jongeren een stem over de toekomst
Steeds meer jongeren vinden geen plek in het 
dorp waar ze zijn opgegroeid. De gevolgen merken 
we allemaal: de vrijwilliger of barmedewerker 
vertrekken steeds vaker. Bij het gesprek over het 
Deltaplan gaf Edou Hamstra een pleidooi om het 
meer te hebben over verjonging en leefbaarheid. 
‘Het moet gaan hoe wij de toekomst van Fryslân 
met elkaar zien.’ Om extra aandacht te besteden 
aan het betrekken van jongeren bij de onderwerpen 
wonen, werk en mobiltieit, hebben wij met andere 
partijen een motie ingediend. Een meerderheid 
was voor.

Mienskip betrekken bij in stand houden ov
De bereikbaarheid van het platteland staat onder 
druk. Vaak willen mensen in dorpen en wijken zelf 
meedenken hoe zij hun dorp bereikbaar houden. 
Daarom kunnen zij nu zelf met ideeën komen om 
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het ov in hun dorp stand te houden wanneer een 
lijnbus is verdwenen of dreigt te verdwijnen. Voor 
goede ideeën komt geld vrij voor een pilot. Als deze 
succesvol zijn, kunnen ze elders als nieuwe vorm 
van vervoer aangeboden worden. 

Autogebruikers stimuleren ov te gebruiken
In Fryslân zijn de afstanden groter en dat geeft ook 
eigen uitdagingen. Reizigers in het landelijk gebied 
worden in toenemende mate afhankelijk van
mobiliteitshubs, soms ver weg van huis, om over 
te stappen van de (deel)fiets of (deel)auto op de 
bus of trein. Soms kost het parkeren bij deze hubs 
geld. Edou Hamstra deed samen met de VVD 
met succes het voorstel dat mensen die bij een 
mobiliteitshub overstappen van de auto op de bus 
of trein, 24 uur gratis kunnen parkeren. Zo wordt 
het ov toegankelijker en aantrekkelijker om te 
gebruiken. 

Provincie moet dorpshuizen ondersteunen
Anne Zijlstra wilde in januari van Gedeputeerde 
Staten weten wat de provincie kan doen om 
dorpshuizen die in de knel zitten (financieel) te 
ondersteunen. ‘Wanneer dorpshuizen moeten 
sluiten, zullen veel mensen in een sociaal isolement 
raken en neemt de vereenzaming verder toe.’ 
De PvdA wil daarnaast een structurele oplossing 
voor de dorpshuizen die willen verduurzamen. 
Via een motie hebben wij geregereld dat het 
rentepercentage van een lening bij het Fûns Skjinne 
Fryske Enerzjy omlaag gaat voor dorpshuizen en 
energiecoöperaties. Zo kunnen ze voordeliger 
verduurzamen.  

Friese musea in problemen
Bijna de helft van de musea in Nederland schrijven in 
2022 rode cijfers omdat de bezoekersaantallen zijn 
teruggelopen en de energieprijzen zijn gestegen. 

Cultuur & Leefbaarheid

Anne Zijlstra vroeg in september aan het college 
of zij Friese musea die het moeilijk hebben kunnen 
helpen. Veel musea zitten in monumentale panden 
die minder goed zijn geïsoleerd. Een stijgende 
energierekening wordt daarmee een enorme 
kostenpost. Zijlstra wilde daarom ook weten of 
musea gebruik kunnen maken van provinciale 
subsidies om hun panden te verduurzamen en 
isoleren.

Toekomst van zzp’ers in de culturele sector
De arbeidsmarkt is de afgelopen jaren sterk 
veranderd. Dit heeft invloed op de bedrijfsvoering 
van culturele instellingen en de toekomst van 
zzp’ers in de culturele sector.  Anne Zijlstra deed 
een oproep aan de gedeputeerde om onderzoek 
te doen naar de toepassing en het effect van de 
Fair Pratice Code en de Governance Code voor de 
Friese culturele sector.

Anne Zijlstra
Woordvoerder
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Zorg dichtbij, ook op het platteland
Als we niet uitkijken, moeten we in Fryslân 
steeds verder reizen om bij de dokter of bij een 
gespecialiseerde arts te komen. De PvdA wil dat 
iedereen dichtbij huis gebruik kan maken van 
goede zorg. Daarom zijn we met andere partijen in 
actie gekomen toen de Kinderhartchirurgie uit het 
Noorden dreigde te verdwijnen, maar hebben we 
ook kritische vragen gesteld bij de plannen over de 
verkoop van MCL Harlingen, over het verdwijnen 
van apotheekhoudende huisartsenzorg op het 
platteland en het verdwijnen van de 45-minutennorm 
bij spoedeisende hulp.

Een gigantisch werk
‘In de nieuwe omgevingswet worden 26 
bestaande wetten ondergebracht. En in de nieuwe 
omgevingsverordening van de provincie zijn 11 
bestaande verordeningen overgezet. Er zijn 592 
zienswijzes ingediend.’ Anne Zijlstra sprak tijdens 
het debat over de nieuwe omgevingsverordening 
zijn waardering uit voor de ambtelijke organisatie. 
In de omgevingsverordening staan de regels over 
hoe we omgaan met onze ruimte. ‘Wij zijn het eens 
met het streven van deze verordening: meer ruimte 
voor burgerparticipatie en decentraal waar het kan.’

BOSK
Meer dan 1000 bomen kleurden 
Leeuwarden 100 dagen groen. Het 
bos ‘wandelde’ ook langs het pro-
vinciehuis. Landschaps-
kunstenaar Bruno Doedens vertelde 
Statenleden hoe Bosk tijdens 
Arcadia door vrijwilligers in bewe-
ging wordt gebracht.
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Terugblik
SEPTEMBER

De fractie opende het 
politieke seizoen met 
een bezoek aan het 
Natuurmuseum.

Tijdens het PvdA Fryslân Fes-
tival sprak Tim ‘S Jongers over 
de bureaucratie en armoede en 
Esmee Visser over haar ervaring 
als topsporter

Tijdens een werkbezoek in
Opsterland brachten de
Statenleden en de afdeling
een bezoek aan de voed-
selbank, waar steeds meer 
gezinnen gebruik van maken.

OKTOBER
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De lijsttrekkers van Fryslân, 
Drenthe en Groningen 
presenteren hun manifest voor 
het Noorden aan de 
Noordelijke Eerste en Tweede 
Kamerleden.
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Tekst en vormgeving: Partij van de Arbeid Fryslân.

Foto’s: Partij van de Arbeid Fryslân 

Vaker nieuws over de PvdA Steatefraksje ontvangen? Meld je dan aan 
voor onze nieuwsbrief op fryslan.pvda.nl/blijf-op-de-hoogte

Colofon

www.pvda.frl


